
Formandens beretning (Torben Bichel) 
Generalforsamling i Frederikssund Fotoklub, 3. april 2025 
 
 
 
Tilbageblik på sæsonen 2024 / 25 i Frederikssund Fotoklub 
 
Vi har stået bag fem fine udstillinger:  

• Ord over Fjord på Campus Roskilde 

• Kunst før Columbus i Kulhuse Kultur- og Medborgerhus 

• Elværket 

• Præstegården i Frederikssund – som jeg desværre ikke fik set - og 

• Rejsestalden i Jægerspris 
 
 
Der har – når sæsonen er slut - været afholdt fem interne konkurrencer, samt foto-dueller med 
Halsnæs, Ølstykke og Herlev 
 
Der har været arrangeret fire foto-udflugter, til 

• Frederikssund Havnebad – på en vidunderlig lun augustaften 

• Roskilde by Night – på en råkold og våd efterårsaften 

• Copenhagen Light Festival – på en krystalklar vinteraften 

• Street fotografi i København – på en forhåbentlig skøn forårsaften 
 
Og så (i afdelingen for ud-af-huset-foto-udflugter) skal også nævnes vores legendariske Foto Rally, som 
vanen tro indledte foto-sæsonen med d’herrer Regil og Mandrup ved rorpinden. 
 
Anskaffelser 
Klubben er i årets løb blevet beriget med to virkelig fede nye værktøjer: 
Med Bjarnes mellemkomst har vi fået en fantastisk ny storskærm til vores mange klubaftener. 
Kæmpe fremskridt! Tak for det! 
Og med Claus’ mellemkomst - og hans sans for at trykke på de rigtige knapper - er vi for nylig beriget 
med en ny og professionel passepartout-skærer. Også rigtig dejligt. Og tak for det! 
 
Ordinære klubaftener 
Hvis vi kigger i kalenderen og studerer, hvad vi har brugt vores almindelige klubaftener til, er der 
(også) grund til både glæde og forundring over, så meget vi har været omkring – næsten udelukkende i 
kraft af videndeling blandt egne medlemmer. 
Vi har været omkring 

• Fototeknikker (ICM, Makro, Fokus stacking, avanceret redigering med HDR, Lightpainting) 

• Udstyr (vis os din fototaske) mm. 

• Billedvurdering (hvad er et godt billede) og kollegial billedkritik 



• Fotogenrer: Street Photography  

• Forskellige måder at præsentere sine billeder: video, lyd-dias, fotobog 
 
Programgruppen har introduceret et princip om, at nye teknikker mm. behandles i tre trin på tre på 
hinanden følgende klubaftener: introduktion med eksempler - praktisk arbejde - visning af 
medlemmernes forsøg / eksperimenter med kommentarer og kritik. Det synes vi fungerer godt. 
 
 
Instruktionsmateriale 
Der er fremstillet: 

• Instruktionsvideo i brug af vores printer 

• Instruktionsvideo i brug af vores passepartoutskærer 

• Instruktionsmateriale om relationen mellem blænde-afstand til objekt-brændvidde-
dybdeskarphed (pdf) 

 
 
Jeg synes, at det er både imponerende og tilfredsstillende, at vi har nået hele denne palet af 
aktiviteter.  
 
 
---------------------------------------------------------------------------- 
 
Refleksioner: 
 
Jeg plejer at sige, at FF spænder utroligt vidt, ja, at vi nærmest er sindbilledet på mangfoldighed (man 
fristes til at sige diversitet) og i dén forstand er meget moderne. 
For, bortset fra to (godt nok meget væsentlige), parametre, nemlig aldersgennemsnit og kønsfordeling, 
så spænder vi vitterligt meget vidt: 
 
Tænk fx på, hvad medlemmerne foretrækker at fotografere: 
Nogle vil helst fotografere små vingede væsener, hvad enten det er fugle eller insekter; mens andre 
fotograferer verdensrummet. 
Nogle fotograferer idyl med idyl på, mens andre synes at lidt ’ridser i lakken’ er mere interessant. 
Nogle fotograferer kun mennesker, ligegyldigt hvor hverdagsagtige og – i andres øjne – trivielle og 
ligegyldige situationer, de befinder sig i. 
Nogle er til landskaber og atter andre til svulstige tagkonstruktioner. 
 
Herligt med den bredde…!! 
 
Tænk også på medlemmernes udstyrspark: nogle har et enkelt kamera og en tilhørende kitlinse, andre 
har så meget udstyr, så de bliver nødt til at anskaffe en ny minibus, for at rumme det hele. 
 



Tænk på det fotografiske grundhåndværk: nogle i klubben er særdeles velfunderede i fotografiske 
teknikker, kameraindstillinger til forskellige situationer og avancerede discipliner i Photoshop og 
Lightroom. 
Andre bokser med at bevæge sig de første skridt væk fra auto-indstillingen. 
 
Herligt at vi rummer den bredde inden for en medlemsskare på bare et par og tyve hoveder. 
 
------------------------------------------------------------------------ 
 
 
 
Det er bestyrelsens ønske og ambition at skaffe os mere håndfast viden om jeres ønsker til både 
indhold og form til det kommende foto-år. 
 
Vi håber derfor på, hen over sommeren, at kunne gennemføre en konkret rundspørge / 
opinionsundersøgelse, som skal afdække, hvad I ønsker, at vi sammen 
ændret på / skruer op for / afskaffer 
 
Det håber jeg kan lykkes rent praktisk, og jeg håber meget på, at I vil bakke op om dette initiativ og 
give jeres ønsker og holdninger tilkende – som fundament for tilrettelæggelsen af det kommende foto-
år. 
 
 
Tak for ordet ! 
/Torben 


